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Sammanställning av medborgarförslag år 2023 

Under året skickades det totalt in 72 medborgarförslag. Under året har 34 av dessa be-
slutats av stadsdelsnämnden, varav 28 avser stadsmiljön, ett (1) förslag avser äldre, ett 
(2) förslag avser miljö/etik och tre (3) avser fritid/barn och unga. Två av medborgar-
förslagen är under beredning och kommer att beslutas under 2024 och redovisas i 
nästa års sammanställning. 36 medborgarförslag berörde ämnen utanför nämndens an-
svarsområde, dessa skickades vidare till ansvarig nämnd och kommer att följas upp i 
och med Tertialrapport 1 2024. 
 

Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

1. Medbor-
garförslag 
angående 
förläng-
ning av 
laglig 
graffiti-
vägg i 
Skanstull 

SÖD 
2022/34 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag angående för-
längning av den lagliga 
graffitiväggen i Skanstull. 
En förlängning av väggen 
skulle enligt förslagsställa-
ren innebära att fler får 
möjlighet att måla samt att 
anledningarna till att måla 
utanför den lagliga väggen 
skulle minska. 
 
Förvaltningen har under de 
år den öppna väggen för 
gatukonst funnits på plats 
haft utmaningar kring att 
hålla området vid väggen 
rent och välstädat. Kom-
munpolisen har också till 
förvaltningen lämnat syn-
punkter på denna och de 
andra väggarna ur trygg-
hetssynpunkt. 
 
Förvaltningen kan vidare 
konstatera att området 
kring den öppna väggen 

Ingen åtgärd 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2023 
 

Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

tydligt är utsatt för otillå-
ten målning, trots att intil-
liggande brokonstruktion 
försetts med en träspaljé 
som syftar till att förhindra 
otillåten målning utanför 
väggen. Även om ytan för 
den öppna väggen skulle 
utökas bedömer förvalt-
ningen att problem med 
otillåten målning utanför 
väggen skulle kvarstå. En 
förlängning skulle därmed 
endast marginellt minska 
omfattningen av ytor med 
otillåten målning. 
 
Mot bakgrund av ovan-
nämnda anser förvalt-
ningen att det i dagsläget 
inte är lämpligt att för-
länga väggen vid Skan-
stull. Förvaltningen anser 
vidare att åtgärden inte är 
prioriterad i jämförelse 
med andra angelägna upp-
rustningsprojekt som syf-
tar till att hålla parkernas 
trappor, lekplatser och 
andra parkanläggningar i 
säkert och vårdat skick. 

2. Medbor-
garförslag 
gällande 
isbana vid 
Söder-
malms-
skolan 

SÖD 
2022/1376 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag 

Bifall då 
isbana ska 
spolas då 
vattenan-
lägg-
ningen är 
klar för 
driftsätt-
ning.  

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande att an-
lägga en isbana i parken 
(Sankt Paulsparken) vid 
Södermalmsskolan.  
 
Förslagsställaren tror att 
en isbana i parken skulle 

Är i plan 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

bli uppskattad av många, 
bland annat med tanke på 
att den näraliggande Zin-
kens idrottsplats har ett be-
gränsat utbud av tider då 
allmänheten kan åka skrid-
skor. 
 
Stadsdelsförvaltningen an-
ser att medborgarförslaget 
är ett trevligt 
initiativ som skulle inne-
bära att Sankt Paulsparken 
aktiveras vintertid. 
 
Inför att Sankt Paulspar-
ken skulle rustas upp togs 
en programhandling för 
parkens utveckling fram. I 
programhandlingen anges 
att den ovala ytan i parken 
sommartid kan fungera 
som vattenlek och att den 
under vintertid kan spolas 
till isbana. 
 
Sankt Paulsparken har nu 
upprustats i enlighet med 
ovannämnda program men 
alla genomförda åtgärder 
har ännu inte slutbesikti-
gats varför vattenanlägg-
ningen inte tagits i bruk. 
Möjligheten att spola en 
isbana i vattenanlägg-
ningen vintertid är bero-
ende av att anläggningen 
först driftsätts.  
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

Det är förvaltningens plan 
att en isbana ska kunna an-
läggas vintertid när de 
rätta väderförhållandena 
råder. 

3. Medbor-
garförslag 
gällande 
skulpturer 
av stubbar 
på Rei-
mers-
holme 

SÖD 
2022/1476 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall då 
förvalt-
ningen 
vid kom-
mande in-
vente-
ringar av 
sjuka al-
mar kan 
bedöma 
om det är 
lämpligt 
att 
omvandla 
enstaka 
stubbar 
till skulp-
turer. 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om att 
göra skulpturer av stubbar 
på Reimersholme. 
 
Förvaltningen tackar för 
ett spännande förslag som 
troligtvis skulle berika 
parkmiljön på Reimers-
holme.  
 
Inom Stockholms stad är 
det Stockholm Konst, 
inom kulturförvaltningen, 
som ansvarar för merpar-
ten av stadens konstverk 
på allmän plats. Ny offent-
lig konst som tillkommer i 
stadsmiljön sker främst i 
samband med exploate-
ringsprojekt inom staden, 
exempelvis vid ombygg-
nationer eller vid anläg-
gande av nya områden. 
Om stadsdelsförvaltningen 
vill skapa konstnärliga 
utsmyckningar på annat 
sätt än ovanstående behö-
ver stadsdelsnämnden om-
besörja detta. 
 
När förvaltningen väljer 
att lämna kvar stubbar i 

Är i plan 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

samband med trädfäll-
ningar sker det i form av 
så kallade högstubbar. 
Dessa är vanligtvis 5 -10 
meter höga och bidrar 
bland annat till den biolo-
giska mångfalden i stads-
miljön. Förvaltningen an-
ser att enstaka av de 
högstubbar som skapas på 
Reimersholme skulle 
kunna erhålla konstnärlig 
utsmyckning, främst i 
form av skulptering. 
 
Inventering av almar görs 
en gång om året inom sta-
den under vinterhalvåret. 
Om sjuka almar påträffas 
vid kommande inventering 
på Reimersholme kan för-
valtningen bedöma om det 
är lämpligt att omvandla 
enstaka stubbar till skulp-
turer. 
 
Beträffande det projekt 
som förslagsställaren lyf-
ter fram anser förvalt-
ningen detta vara intres-
sant men tidskrävande. 
Förvaltningen behöver fo-
kusera på att arbeta med 
drift och underhåll av 
parkmark samt olika park-
upprustningar och har där-
för inte möjlighet att 
kunna prioritera denna typ 
av projekt. 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

Om däremot en eller flera 
konstnärer önskar driva ett 
projekt likt det förslags-
ställaren föreslår, kan me-
del från exempelvis kultur-
rådet eller konstnärsnämn-
den sökas. Vid en eventu-
ell tilldelning kan initiativ-
tagarna därefter åter-
komma till förvaltningen 
för att diskutera eventuella 
lämpliga högstubbar som 
skulle kunna få konstnär-
lig utsmyckning. 

4. Medbor-
garförslag 
gällande 
byte av 
trästaket 
till metall-
staket vid 
Färgar-
gårdstor-
gets park 

SÖD 
2022/1485 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande att 
byta ut trästaketen på Fär-
gargårdstorget till metall-
staket. I förslaget beskrivs 
att de vita trästaketen kon-
tinuerligt går sönder och 
att tar det lång tid innan 
dessa lagas varför parken 
ofta ser vanskött ut. Mot 
bakgrund av beskriv-
ningen ovan föreslås att de 
vita trästaketen byts ut mot 
svarta staket i metall lik-
nande de som finns när-
mare husen vid torget. En-
ligt förslagsställaren skulle 
denna åtgärd innebära att 
staketen får en mer enhet-
lig utformning och bli mer 
hållbara. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för det positiva och 

Ingen åtgärd 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

initiativrika medborgarför-
slaget som syftar till att ut-
veckla stadsmiljön på den 
aktuella platsen. Färgar-
gårdstorget utgör så kallad 
grön gatumark vilket inne-
bär att stadsdelsnämnden 
ansvarar för dess skötsel 
och underhåll medan tra-
fiknämnden ansvarar för 
eventuella reinvesterings- 
och investeringsåtgärder 
på platsen. 
 
Förvaltningen har tillsam-
mans med trafikkontoret 
kommit fram till att den 
åtgärd som behövs för att 
förhindra att staketet för-
störs, är att hindra for-
donstrafik från att köra in 
på torget. Att byta ut träs-
taketen till metallstaket an-
ser förvaltningen och tra-
fikkontoret inte vara en 
lämplig lösning då det 
skulle innebära en relativt 
stor investering samt att 
eventuella påkörningsska-
dor på ett metallstaket är 
kostsamt att åtgärda då 
även metallstaket lätt får 
påkörningsskador. 
 
Då det är trafikkontoret 
som ansvarar för genomfö-
randet av investeringsåt-
gärder på Färgargårdstor-
get, undersöker kontoret 
nu möjligheten att placera 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

ut lämpliga hinder vid tor-
gets entréer som kan 
stoppa fordon från att åka 
in på torget. Förvaltningen 
kommer att ta bort den 
idag trasiga sektionen av 
staketet. 

5. Medbor-
garförslag 
gällande 
parkbän-
kar i 
Ham-
marby 
Sjöstad 

SÖD 
2023/108 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Bifall då 
de bänkar 
som är i 
behov av 
underhåll 
löpande 
kommer 
renoveras 
under 
kom-
mande år 
till dess 
att hela 
park-
bänksbe-
ståndet 
setts över. 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande 
parkbänkar i Hammarby 
Sjöstad. I förslaget besk-
rivs att parkbänkarna i om-
rådet har flera fel och bris-
ter. Bänkarna är skadade, 
slitna och nedsuttna. Mot 
bakgrund av beskriv-
ningen ovan föreslås att 
parkbänkarna rustas upp 
genom att aluminiumgav-
larna behålls men att sitt- 
och ryggbrädor byts ut. 
Om detta inte är möjligt 
föreslås att bänkarna suc-
cessivt byts ut mot lik-
nande bänkar som passar 
in i miljön. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att ut-
veckla stadsmiljön i Ham-
marby Sjöstad. Förvalt-
ningen instämmer i för-
slagsställarnas beskrivning 
att parkbänkarna i Ham-
marby Sjöstad, vars design 
är särskilt anpassade för 
stadsdelen, är i stort behov 
av underhåll. 

Är i plan 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

 
Förvaltningen har under de 
senaste åren arbetat med 
att få fram material för att 
kunna renovera de bänkar 
som är placerade på 
parkmark. Vad gäller den 
vanligast förkommande 
bänkmodellen 
”Hammarbysoffan” har 
förvaltningens service-
grupp börjat byta ut trasiga 
sitt- och ryggbrädor till 
brunimpregnerat furu för 
att likna originalet i så stor 
utsträckning som möjligt. 
Vad gäller bänkmodellen 
”Zickla” har det sedan 
hösten 2022 varit möjligt 
att köpa reservdelar till 
denna modell. 
 
De bänkar, oavsett modell, 
som är i behov av under-
håll kommer löpande reno-
veras under kommande år 
till dess att hela park-
bänksbeståndet setts över. 
På sikt, när även bänkar-
nas fundament och gavlar 
är i behov av utbyte, kan 
förvaltningen vara tvungen 
att byta ut ovannämnda 
bänkmodeller till annan 
modell som det finns säker 
tillgång av på marknaden 
och som passar in i den för 
Hammarby Sjöstads 
speciella karaktär. 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

6. Söder-
malms 
stadsdels-
nämnd har 
fått ett 
medbor-
garförslag 
om att 
återinföra 
anslags-
tavlor 

 
SÖD 
2023/73 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om att återin-
föra anslagstavlor. 
Inom Södermalms stads-
delsområde finns ett 30-tal 
anslagstavlor, även kallade 
meddelandetavlor. Det är 
stadsdelsförvaltningen 
som har ansvar om dem. 
År 2017 kartlade förvalt-
ningen meddelandetav-
lorna inom stadsdelsområ-
det. Kartläggningen visade 
att tavlorna fanns spridda 
över stadsdelen men 
mycket ojämnt. Under 
2018 placerade därför för-
valtningen ut tolv nya 
meddelandetavlor i områ-
den där det tidigare inte 
funnits några tavlor i syfte 
att nå en jämnare sprid-
ning av tavlorna. Att sätta 
ut fler meddelandetavlor 
har förvaltningen idag 
inget uppdrag om att göra. 

Ingen åtgärd 

7. Medbor-
garförslag 
gällande 
att upp-
rätta Ma-
lin Mats-
dotters 
örtagård 
som ett 
minnes-
märke 
över 

SÖD 
2023/152 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag 
och 
gav 
därutö-
ver för-

Bifall Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande att 
upprätta Malin Matsdot-
ters örtagård som ett min-
nesmärke över Stockholms 
häxprocesser. Enligt för-
slagsställaren är det viktigt 
att minnas häxprocesserna 
då det är en händelse som 
präglade staden starkt i 
flera år. I förslaget föreslås 
ett antal platser på östra 

Är i plan 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

Stock-
holms 
häxpro-
cesser 

valt-
ningen 
i upp-
drag att 
planera 
för ge-
nomfö-
randet 
av min-
nes-
platsen 
i form 
av en 
stads-
odling 
till od-
lingssä-
songen 
2024 

Södermalm där örtagården 
skulle kunna placeras och 
som föreslås skötas av den 
ideella föreningen, Malin 
Matsdotters trädgårdsför-
ening, i form av en stads-
odling. I förslaget föreslås 
vidare att skyltar sätts upp 
vid örtagården med växter-
nas namn, deras historia 
och medicinska använd-
ning samt om häxproces-
sernas offer och deras 
namn. Örtagården föreslås 
enligt förslagsställaren 
omgärdas av en stenmur. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
tillföra stadsdelsområdet 
en stadsodling med örter 
samtidigt som ett mörkt 
avsnitt i stadens historia 
uppmärksammas. 
 
Förvaltningen har fört dis-
kussioner med Stadsmu-
seet kring medborgarför-
slaget och kommit fram 
till att det skulle kunna re-
aliseras genom att stads-
delsnämnden anlägger en 
stadsodling som den ide-
ella föreningen Malin 
Matsdotters trädgårdsför-
ening får ansvaret att 
sköta. Av de förslag till 
platser som lämnas i 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

medborgarförslaget bedö-
mer förvaltningen Sand-
backsparken som mest 
lämpad för detta ändamål. 
 
Kostnaden att anlägga en 
stadsodling med tillhö-
rande skyltning uppgår till 
cirka 0,1 mnkr kronor be-
roende på hur stor anlägg-
ningen blir och omfattning 
av skyltningen. 
 
För att starta upp en ny 
plats för stadsodling behö-
ver bland annat ett avtal 
upprättas samt tillverkning 
och utplacering av od-
lingslådor göras. Det finns 
även andra intressenter 
som önskar starta stadsod-
ling inom stadsdelsområ-
det som förvaltningen be-
höver ta hänsyn till. För-
valtningen bedömer att ett 
genomförande av förslaget 
är möjligt till odlingssä-
songen 2024. 

8. Medbor-
garförslag 
gällande 
anpassade 
badbryg-
gor 

SÖD 
2023/173 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande anpas-
sade badbryggor för äldre 
på Reimersholme. Försla-
get är kopplat till det med-
borgarförslag som stads-
delsnämnden beslutade om 
den 27 maj 2021, ”Med-
borgarförslag gällande 
badtrappa på badbryggan 
vid Reimersholme”, SÖD 

Ingen åtgärd 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

2021/57. Nämnden sva-
rade i detta ärende att det 
inte är möjligt att genom-
föra åtgärder som 
uppmuntrar och underlät-
tar för bad från bryggan då 
det råder badförbud vid 
platsen (liksom för hela 
Reimersholme). 
 
I det aktuella medborgar-
förslaget lämnas ett nytt, 
reviderat förslag som syf-
tar till att möjliggöra för 
äldre att kunna bada på 
Reimersholme. I förslaget 
föreslås att en badtrappa 
med ett räcke på ena sidan 
tillförs bryggan på den 
södra delen av Reimers-
holme, som var aktuell i 
ovannämnda förslag, alter-
nativt på en brygga på den 
nordvästra delen av ön. 
 
Mot bakgrund av att det 
fortsatt råder badförbud 
vid bryggan på den södra 
delen av Reimersholme 
anser förvaltningen att 
nämndens tidigare beslut 
bör kvarstå också för det 
nu aktuella förslaget som 
rör bryggan. Eftersom det 
även råder badförbud vid 
bryggan på den nordvästra 
delen av Reimersholme 
kan förvaltningen inte hel-
ler på denna plats under-
lätta för bad. 
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slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
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Utfall Förvaltningens förslag Status 

 
I medborgarförslaget besk-
rivs stadsdelsförvaltning-
ens deltagande i arbetet 
med framtagande av en 
handlingsplan för inrät-
tande av fler badplatser i 
staden. Handlingsplanen är 
nu framtagen och godkänd 
av miljö- och hälsoskydds-
nämnden. I handlingspla-
nen definieras fyra platser 
på Reimersholme som 
möjliga för nya badplatser. 
 
Förvaltningen kan i dags-
läget inte ange när ett 
eventuellt arbete med att 
få till stånd ett officiellt 
bad på Reimersholme kan 
påbörjas. Om detta blir ak-
tuellt är det enligt förvalt-
ningen viktigt att badet ska 
kunna användas av alla, 
även av dem som har olika 
former av funktionsned-
sättningar. 

9. Medbor-
garförslag 
gällande 
betande 
får i Tan-
tolunden 

SÖD 
2023/177 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag  Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag som föreslår att 
Tantolunden förses med 
betande får. Detta skulle 
enligt förslagsställaren 
medföra många fördelar 
för staden och dess invå-
nare och vara i linje med 
Stockholms ambition att 
vara en grön och hållbar 
stad. I medborgarförslaget 
anges vidare att det finns 

Ingen åtgärd 
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2023 
 

Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

en ideell förening som är 
beredd och angelägen om 
att ta hand om fåren. Före-
ning har omfattande erfa-
renhet av djurhållning och 
är engagerad i att främja 
hållbara jordbruksmetoder. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
tillföra Tantolunden ett 
nytt och spännande inslag 
som bland annat kan bidra 
till att öka den biologiska 
mångfalden. inleda arbetet 
med att ta fram en natur-
vårdsplan för Tantolunden 
som bland annat syftar till 
att långsiktigt öka den bio-
logiska mångfalden i par-
ken. 
 
Förvaltningen vill även 
nämna att djurhållning 
med får finns inom stads-
delsområdet.  etta inom  
parklekens verksamhet i 
Stora Blecktornsparken. 
 
Förvaltningen ser flera ut-
maningar med förslaget att 
införa fårbete i Tantolun-
den. Bland annat skulle de 
delar av parken där fåren 
ska beta stängslas in och 
en infrastruktur byggas 
upp i form av vindskydd 
till fåren och tillförsel av 
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Medborgarför-
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nummer 

Nämn-
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vatten. Vintertid måste få-
ren härbärgeras på annan 
plats där de ska utfodras. 
 
För att sköta och under-
hålla stadsdelsområdets 
parker och grönområden 
behöver förvaltningen an-
vända tillgängliga medel 
på bästa möjliga resursef-
fektiva sätt. Införandet av 
fårbeting i Tantolunden 
skulle enligt förvaltningen 
innebära ökade kostnader 
samt även innebära bety-
dande tillkommande ar-
betsinsatser även om en 
förening, vilket anges i 
förslaget, skulle kunna ta 
hand om fåren. 
 
Beträffande att bidra till 
att ökad den biologiska 
mångfalden i Tantolunden 
så kan detta uppnås på 
andra sätt än genom får-
betning, exempelvis ge-
nom att gräsytor inte slås 
och att tillföra växlighet 
som attraherar pollinerare. 
Förvaltningen kommer un-
der 2023 inleda arbetet 
med att ta fram en natur-
vårdsplan för Tantolunden 
som bland annat syftar till 
att långsiktigt öka den bio-
logiska mångfalden i par-
ken. 
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Förvaltningen vill även 
nämna att djurhållning 
med får finns inom stads-
delsområdet. Detta inom 
parklekens verksamhet i 
Stora Blecktornsparken. 

10. Medbor-
garförslag 
gällande 
bemannad 
lekpark 
med 
stads-
miljö, tra-
fikljus, 
cykelvä-
gar med 
mera som 
Trafikle-
gepladsen 
i Köpen-
hamn 

SÖD 
2023/217 

 Avslag  Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om en 
bemannad lekpark med 
stadsmiljö, trafikljus, cy-
kelvägar med mera, som 
Trafiklegepladsen i Kö-
penhamn. 
 
Medel för större parkinve-
steringar fördelas till 
stadsdelsförvaltningarna 
av trafikkontoret under 
ledning av 
stadsträdgårdsmästaren. 
För åren 2024-2026 har 
upprustning av parkerna 
Haren/Norra Bysistäppan, 
Droskan, Ansgarieparken 
och Vitabergsparkens en-
tréer tilldelats parkinveste-
ringsmedel. 
 
Inom stadsdelsområdet 
finns cirka 130 parker och 
parkstråk, täppor och park-
torg samt gröna gaturum. 
Investeringsbehovet är 
stort och förvaltningen pri-
oriterar därför att under-
hålla och vårda det befint-
liga. Att skapa en simule-
rad stadsmiljö med trafik-

Ingen åtgärd 
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ljus och cykelbanor bedö-
mer förvaltningen därför 
som inte genomförbart. 

11. Medbor-
garförslag 
gällande 
parken 
Bergsgru-
van 

SÖD 
2023/253 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall då 
förslaget 
överläm-
nades till 
stads-
byggnads-
nämnden 
som arbe-
tar med 
planen för 
ny bebyg-
gelse i 
Bergsgru-
van.  

Södermalms stadsdelsför-
valtning har fått ett med-
borgarförslag om att ut-
reda möjligheten att göra 
det sydvästra hörnet av 
parken Bergsgruvan till en 
grön aktivitetsplats med 
bland annat klättervägg 
och på så sätt bevara den 
biologiska mångfalden. 
 
Det som Parkplan Söder-
malm lyfter som särskilt 
värt att bevara i parken 
Bergsgruvan är bland an-
nat de stora vackra träden 
och naturmarkskaraktären 
i slänterna med sina rika 
mellanskikt. Av det som 
anses värdefullt att ut-
veckla listas bland annat 
en grön koppling till Tan-
tolunden, en koppling mel-
lan Rosenlundsgatan och 
parkens sydvästra hörn 
samt en naturvärdespark i 
det sydvästra hörnet av 
parken. 
 
Den nionde december 
2021 gav stadsbyggnads-
nämnden i uppdrag till 
stadsbyggnadskontoret att 
påbörja planarbete för att 
uppföra ett flerbostadshus 
med cykelgarage på parky-

Är i plan 
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tan som medborgarförsla-
get avser. Planarbetet på-
går där ett förslag till en 
ny detaljplan tas fram. 
 
Förvaltningen anser att 
medborgarförslaget har 
flera positiva aspekter och 
att en eventuell grön akti-
vitetsplats skulle kunna 
inkorporeras i parkplanens 
planer om en naturvärde-
spark, men då det pågår ett 
detaljplanearbete för be-
byggelse på parkytan kan 
förvaltningen konstatera 
att det inte är sannolikt att 
medborgarförslaget kan 
genomföras.  
 
Förvaltningen överlämnar 
medborgarförslaget till 
stadsbyggnadsnämnden 
eftersom ytan berör 
samma parkmark som 
stadsbyggnadskontoret nu 
arbetar med. 

12. Medbor-
garförslag 
gällande 
olika åt-
gärder 
som berör 
parkmark 
inom                        
Söder-
malms 
stadsdels-
område 

SÖD 
2023/334 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 
 

Delvis bi-
fall då fler 
sittmöjlig-
heter på 
Mariator-
get till-
kommit i 
samband 
med par-
kens upp-
rustning 
och att en 
skylt som 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande olika 
åtgärder som främst berör 
parkmark inom den västra 
delen av Södermalms 
stadsdelsområde. Försla-
gen omfattar skapande av 
gågata, utplacering av 
bänkbord, skyltning av 
vattenutkast för dricksvat-
ten, utplacering av före-
ningsmeddelandetavlor 

Är i plan 
och vidare-
lämnat till 
trafiknämn-
den. 
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förtydli-
gar vat-
tenutkas-
tet i par-
ken kom-
mer att 
tillföras. 
Tappstäl-
let för 
dricksvat-
ten vid 
utegym-
met i 
Tanto 
kommer 
också att 
förtydli-
gas ge-
nom 
skyltning. 
Åtgärden 
som inne-
bär att 
trappan 
från 
Lång-
holmsga-
tan ned 
till Dra-
kenbergs-
parken 
förses 
med en 
barn-
vagns-
ramp tas 
med inför 
kom-
mande 

och utplacering av barn-
vagnsramp. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att ut-
veckla stadsdelsområdets 
parker och andra offentliga 
miljöer i positiv riktning. 
 
I tjänsteutlåtandet ger för-
valtningen förslag till svar 
på de olika delförslagen 
som berör Södermalms 
stadsdelsnämnds 
ansvarsområden. 
 
Vad gäller förslaget att 
omvandla den västra gatan 
vid Mariatorget, mellan 
Hornsgatan och Sankt Pa-
ulsgatan, till gågata så om-
fattar detta förslag gatu-
mark som trafiknämnden 
ansvarar för. 
Förvaltningen föreslår 
med anledning av detta att 
denna del av medborgar-
förslaget överlämnas till 
trafiknämnden. 
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verksam-
hetsplane-
ring. För-
slaget att 
omvandla 
den västra 
gatan vid 
Mariator-
get, mel-
lan 
Hornsga-
tan och 
Sankt Pa-
ulsgatan, 
till gågata 
hat över-
lämnats 
till trafik-
nämnden.  

13. Medbor-
garförslag 
om ytterli-
gare en 
boulebana 
i Älvs-
borgspar-
ken 

 Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslogs Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om ytterligare 
en boulebana i Älvsborgs-
parken. 
 
Idag finns en bouleyta i 
Älvsborgsparken som be-
står av två boulebanor. 
Ytan anlades år 2017 och 
banornas mått uppfyller 
kraven för att reglerna för 
boule ska vara tillämpliga. 
I hela parken är det sten-
mjöl på marken. Det gör 
det möjligt att också spela 
boule på ytor vid sidan av 
bouleytan, även om mar-
ken där inte är helt i våg. 
 

Ingen åtgärd 
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Förvaltningen bedömer att 
det finns andra åtgärder i 
stadsdelsområdets parker 
som förvaltningen behöver 
prioritera. Det finns cirka 
130 parker och parkstråk, 
täppor och parktorg samt 
gröna gaturum inom stads-
delsområdet. Investerings-
behovet är stort och för-
valtningen lägger sina re-
surser på att underhålla 
och vårda det som finns. 
Att anlägga ytterligare en 
boulebana i Älvsborgspar-
ken ser förvaltningen där-
med som inte prioriterat. 
 
Utöver Älvsborgsparken 
finns idag också möjlig-
heten att spela boule i 
bland annat Söder-
malmsallén och Björns 
trädgård. 

14. Medbor-
garförslag 
gällande 
sluss vid 
ingång till 
hundpark 
i Vita-
bergspar-
ken 

SÖD 
2023/380 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag 

Delvis bi-
fall då 
hundrast-
gården i 
Vitabergs-
parken 
kommer 
att tillfö-
ras en 
sluss. 
Huruvida 
det ska 
ske under 
2024 
kommer 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag som 
innebär att en sluss an-
läggs vid ingången till 
hundrastgården i 
Vitabergsparken. Enligt 
förslagsställaren förekom-
mer slagsmål mellan hun-
dar då de ska passera in 
och ut från hundrastgår-
den. Om en sluss anläggs 
vid ingången skulle detta 
problem effektivt motver-
kas. I medborgarförslaget 
föreslås därutöver att ett 

Är i plan 
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Nämn-
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beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

att beslu-
tas i den 
fortsatta 
plane-
ringen i 
början av 
året.  
 

tappställe för vatten instal-
leras inom hundrastgården. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att ut-
veckla hundrastgården i 
Vitabergsparken. 
 
I dagsläget saknar stads-
delsområdets hundrastgår-
dar föreslagen sluss. För-
valtningen anser dock att 
det är befogat att dessa på 
sikt tillförs då det skulle 
minska risken för konflikt-
situationer mellan hundar 
och att hundar smiter ut 
från hundrastgårdarna. 
Tidplanen för när hund-
rastgården i Vitabergspar-
ken kan tillföras denna 
sluss kommer att beslutas i 
samband med verksam-
hetsplaneringen inför 
2024. I samband med att 
nya hundrastgårdar an-
läggs inom stadsdelsområ-
det kommer dessa att för-
ses med sluss vid in- och 
utgången. 
 
Beträffande förslaget att 
tillföra hundrastgården ett 
tappställe för vatten så in-
nebär denna åtgärd förhål-
landevis stora kostnader 
för anläggning och efter-
kommande drift och un-
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Utfall Förvaltningens förslag Status 

derhåll. Förvaltningen an-
ser inte att denna åtgärd är 
prioriterad i jämförelse 
med andra mer angelägna 
underhålls- och investe-
ringsåtgärder i stadsdels-
områdets parkmiljöer. 

15. Medbor-
garförslag 
om flytt 
av 
leklastbil i 
parken 
Bergsgru-
van 

SÖD 
2023/401 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Bifall då 
leklastbil-
den plane-
ras flytta 
närmare 
övriga le-
kytor i 
parken 
under 
2024.  

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om flytt av 
leklastbil i parken Bergs-
gruvan. 
 
Leklastbilen i Bergsgruvan 
är mycket populär och 
välutnyttjad. Vid 2022 års 
leksäkerhetsbesiktning 
fick inte lastbilen några 
allvarliga anmärkningar. 
 
Förvaltningen håller med 
om att leklastbilen idag 
står ensam och ganska 
långt ifrån övrig lekutrust-
ning i parken. För att 
knyta leklastbilen närmare 
övriga lekytor planerar 
förvaltningen för att flytta 
leklastbilen. Detta planeras 
att ske under 2023 eller 
2024. 

Är i plan 

16. Medbor-
garförslag 
gällande 
utegym 
vid Ten-
gdalspar-
ken 

SÖD 
2023/423 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall då det 
i pro-
grammet 
för ut-
veckling 
av Ten-
gdahlspar-
ken finns 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag som föreslår att 
ett utegym anläggs i Ten-
gdahlsparken. Enligt för-
slagsställaren finns det 
både plats för ett utegym i 
parken samtidigt som det 

Är i plan 
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beslut 
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ett nytt 
utegym 
beslutat. 
Utegym-
met plan-
eras att 
anläggas 
på den yta 
där den 
proviso-
riska för-
skolan 
fanns pla-
cerad vid 
Skånega-
tan 119. 
Planen 
är att ute-
gymmet 
ska vara 
på plats 
till år 
2025. 

råder brist på denna typ av 
anläggning i området. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
tillföra en populär aktivitet 
i parkmiljön som kan bidra 
till god folkhälsa. 
 
I programmet för utveckl-
ing av Tengdahlsparken, 
med anledning av bostads-
byggandet i kvarteret Per-
sikan, finns ett nytt ute-
gym beslutat. Utegymmet 
planeras att anläggas på 
den yta där den 
provisoriska förskolan 
idag är placerad vid Skå-
negatan 119. Planen är att 
utegymmet ska vara på 
plats till år 2025. 
 
Mot bakgrund av redogö-
relsen ovan anser förvalt-
ningen att förslaget blir 
tillgodosett i det aktuella 
området genom det beslut 
som redan finns fattat 
kring Tengdahlsparkens 
utveckling. 

17. Medbor-
garförslag 
gällande 
utveckling 
av Norra 
Hammar-
byhamnen 
med flera 

SÖD 
2023/443 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall då 
förslaget 
stöds av 
”Kajstra-
tegi för 
Stock-
holms 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande ut-
veckling av Norra Ham-
marbyhamnens kaj med 
flera serveringar. Kajen 
mellan Danviksbron och 

Är i plan 
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serve-
ringar 

stad 
2022” där 
det anges 
att fler 
publika 
verksam-
heter på 
och vid 
kajen i 
Norra 
Hammar-
byhamnen 
skulle öka 
stadslivs-
kvali-
teterna på 
platsen 
genom att 
tillföra 
fler ute-
serve-
ringar och 
temporära 
aktivite-
ter.  
 

Hammarbyslussen är en-
ligt förslagsställaren tom 
och ödslig. När det är 
vackert väder promenerar 
tusentals människor längs 
med kajen varför 
förslagsställaren anser att 
kajen bör göras mer le-
vande genom att fler ser-
veringar tillförs kajen. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att ut-
veckla Norra Hammarby-
hamnens kaj med fler ser-
veringar och därmed bidra 
till att göra kajen mer at-
traktiv och levande. 
 
I juni 2022 antog kom-
munfullmäktige ”Kajstra-
tegi för Stockholms stad 
2022”. Kajstrategin syftar 
till att utveckla stadens ka-
jer till mer levande mötes-
platser som är tillgängliga 
för folkliv, restauranger 
och caféer. 
 
Under det avsnitt i kajstra-
tegin som behandlar Norra 
Hammarbyhamnen anges 
att, ”Fler publika verksam-
heter på och vid kajen 
skulle öka stadslivskvali-
teterna på platsen genom 
att tillföra fler uteserve-
ringar och temporära akti-
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nummer 

Nämn-
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viteter.” Kajstrategin stöd-
jer därmed det aktuella 
medborgarförslaget då det 
föreslår att fler serveringar 
kan tillföras kajen. Vid ett 
kommande arbete med att 
utveckla Norra Hammar-
byhamnen kommer 
kajstrategins inriktning för 
kajen omsättas i konkreta 
planer och samverkanspro-
jekt. 

18. Medbor-
garförslag 
om gräs-
matta vid 
Norra 
Hammar-
byhamnen 

SÖD 
2023/478 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om gräsmattan 
vid Norra Hammarbyham-
nen. Medborgaren föreslår 
att gräsmattan slutar an-
vändas som hundtoalett 
och anser att det är alldeles 
för många gående och cy-
klister på ytan. 
 
Förvaltningen är medveten 
om stigen som bildats på 
gräsytan i parken. Lik-
nande slitage förekommer 
även på andra platser inom 
stadsdelsområdet. 
 
Gräsytan med stigen är of-
fentlig plats och förvalt-
ningen kan därmed inte 
hindra allmänheten från att 
använda området. På of-
fentlig plats styr de all-
männa lokala ordningsfö-
reskrifterna som beslutas 
av kommunfullmäktige. I 
dessa anges exempelvis att 

Ingen åtgärd 
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hundar ska vara kopplade 
och förorening från hund 
ska plockas upp. Polisen 
övervakar att ordningsfö-
reskrifterna följs och på-
gående brott ska anmälas 
till polisen. 
 
Gräsytan är viktig för 
räddningstjänsten då de 
behöver kunna använda 
den för att få åtkomst till 
de intilliggande bostadshu-
sen. Ytan behöver därför 
vara öppen. 
 
Förvaltningen upplever att 
antalet hundar inom stads-
delsområdet ökat de sen-
aste åren och har som am-
bition att inom de kom-
mande åren genomföra in-
formationsinsatser om reg-
ler rörande hundar på all-
män plats och hundrast-
ning. Under hösten plane-
rar förvaltningen att byta 
ut informationen på de två 
självkomprimerande sol-
cellsdrivna skräpkorgarna 
i Anna Lindhs park till in-
formation om ordningsreg-
lerna i parken. Förvalt-
ningen planerar också för 
att sätta upp tillfälliga 
skyltar vid den upptram-
pade stigen om att hunden 
ska hållas kopplad och att 
hundägaren ska plocka 
upp efter sin hund. 
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19. Medbor-
garförslag 
gällande 
ny hund-
rastgård i 
Vitabergs-
parken 

SÖD 
2023/618 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag  Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om att beakta 
ett tidigare medborgarför-
slag om att anlägga en ny 
hundrastgård för små hun-
dar i Vitabergsparken. Den 
föreslagna platsen i parken 
är sydost om gångvägen 
från Lilla Mejtens gränd. 
 
I september 2023 avveck-
lades hundrastgården i 
Malongenparken då par-
ken ska bebyggas. Stads-
delsförvaltningen har i 
samverkan med trafikkon-
toret identifierat en ny 
plats för en hundrastgård 
för små hundar. Platsen är 
mittemot Älvsborgsgatan 
1. 
 
Beslut om nya hundrast-
platser fattas av kommun-
fullmäktige. Vid stadsdels-
nämndens sammanträde 
den 19 oktober 2023 be-
slutade nämnden att sända 
förslaget om att anlägga en 
ny hundrastgård mittemot 
Älvsborgsgatan 1, till 
kommunfullmäktige. 
 
I Parkplan Södermalm, 
som är ett vägledande do-
kument som beskriver hur 
grönstrukturen inom stads-
delsområdet ska bevaras, 
vårdas och utvecklas, står 

Ingen åtgärd 
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att huvudentréerna till Vi-
tabergsparken är i behov 
av upprustning och ut-
veckling. Särskilt entrén 
från Lilla Mejtens gränd 
pekas ut att vara i behov 
av utveckling. 
 
Den föreslagna ytan består 
idag av grönska i form av 
gräsmatta och två magno-
liaträd. Förvaltningen an-
ser att ytan bidrar till att ge 
besökare ett rofyllt och in-
bjudande välkomnande till 
Vitabergsparken och att en 
hundrastgård därför inte är 
lämplig på 
platsen. 

20. Medbor-
garförslag 
gällande 
året-runt-
brygga 
längs pro-
menad-
stråket vid 
Bergsunds 
Strand 

SÖD 
2023/642 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om att åt-
minstone en brygga, som 
kan användas året runt, an-
läggs längs med prome-
nadstråket vid Bergsunds 
Strand. Förslagsställaren 
anger att det idag saknas 
en brygga vid platsen och 
att det därför vore trevligt 
om en sådan kan tillföras 
området. Bryggan skulle 
enligt förslagsställaren 
bland annat kunna använ-
das för vinterbad. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
öka utbudet av bad inom 

Ingen åtgärd 
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stadsdelsområdet. 
Bergsunds Strand är inte 
utpekad i ”Handlingsplan 
för nya bad 2022” som en 
plats att utreda vidare om 
det här är möjligt att an-
lägga ett nytt bad. Enligt 
förvaltningen bör i första 
hand de platser som anges 
i handlingsplanen utredas 
vidare innan ytterligare 
eventuella platser prövas. 
 
I verksamhetsplanen för 
2023 har stadsdelsnämn-
den beslutat att prioritera 
en utökning av det befint-
liga strandbadet i Tan-
tolunden där det under året 
pågår en utredning kring 
vilka förutsättningar som 
finns för detta. Förvalt-
ningen planerar att i verk-
samhetsplan 2024 föreslå 
att även påbörja en utred-
ning gällande inrättande av 
ett bad vid Årstaviken ne-
danför Erikdalslundens 
koloniområde. 
 
Beträffande möjligheten 
att tillföra vinterbad inom 
stadsdelsområdet anges i 
stadens förslag till budget 
för 2024 att trafiknämnden 
ska utreda förutsättning-
arna för fler vinterbadplat-
ser med möjlighet till ba-
stubad samt ta fram för-
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slag på en stadsövergri-
pande samordning och an-
svarsfördelning mellan 
stadens nämnder. Mot 
bakgrund av ovannämnda 
uppdrag i förslaget till 
budget anser förvaltningen 
att ett eventuellt anläg-
gande av ett vinterbad bör 
avvakta till dess ansvars-
frågan kring vinterbad är 
klarlagd. 

21. Medbor-
garförslag 
gällande 
utegym 
och en 
hundrast-
gård på 
parkområ-
det i 
Bergsgru-
vans park 
på Söder-
malm 4:1 

SÖD 
2023/644 
 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsför-
valtning har fått ett med-
borgarförslag om att an-
lägga ett utegym och en 
hundrastgård på det syd-
västra parkområdet i 
Bergsgruvans park på Sö-
dermalm 4:1. 
 
Det som Parkplan Söder-
malm lyfter som särskilt 
värt att bevara i Bergsgru-
van är bland annat de stora 
vackra träden. Av det som 
anses värdefullt att ut-
veckla listas bland annat 
den gröna kopplingen till 
Tantolunden och kopp-
lingen mellan Rosenlunds-
gatans övre nivå 
och parkens sydvästra 
hörn samt en naturvärde-
spark i nämnda parkhörn. 
 
Den nionde december 
2021 gav stadsbyggnads-
nämnden i uppdrag till 
stadsbyggnadskontoret att 

Ingen åtgärd 
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påbörja planarbete för att 
uppföra ett flerbostadshus 
med cykelgarage på parky-
tan som medborgarförsla-
get avser. Planförslaget 
sändes i slutet av septem-
ber på samråd där bland 
andra stadsdelsnämnden 
kommer att framföra sina 
synpunkter. 
 
Förvaltningen anser att 
medborgarförslaget har 
många positiva aspekter 
och att det samtidigt finns 
flera värden som kommer 
att gå förlorade om parky-
tan bebyggs. Om den pla-
nerade bebyggelsen inte 
skulle komma att reali-
seras kommer förvalt-
ningen att arbeta för att 
verkställa parkplanens am-
bition om en naturvärde-
spark på parkytan. 
 
Ett utegym eller en hund-
rastgård är därför inget 
som förvaltningen skulle 
komma att prioritera. 
 
Förvaltningen föreslår 
nämnden att överlämna 
medborgarförslaget till 
stadsbyggnadsnämnden 
eftersom ytan berör 
samma parkmark som 
stadsbyggnadskontoret nu 
arbetar med. 
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22. Medbor-
garförslag 
gällande 
Bergsgru-
vans park 

SÖD 
2023/647 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall då 
medbor-
garförsla-
get har 
många 
positiva 
aspekter 
och att det 
samtidigt 
finns flera 
värden 
som kom-
mer att gå 
förlorade 
om parky-
tan be-
byggs. 
Om den 
planerade 
bebyggel-
sen inte 
skulle 
komma 
att reali-
seras 
kommer 
förvalt-
ningen att 
arbeta för 
att 
verkställa 
parkpla-
nens am-
bition om 
en natur-
värde-
spark på 
parkytan. 
 

Södermalms stadsdelsför-
valtning har fått ett med-
borgarförslag om att 
Bergsgruvans park söder 
om gång- och cykelvägen 
planeras så att en naturvär-
despark utvecklas, ytan 
öppnas för barnverksam-
heter och att övergångs-
ställen markeras över 
nämnda gång- och cykel-
väg. 
 
Det som Parkplan Söder-
malm lyfter som särskilt 
värt att bevara i Bergsgru-
van är bland annat de stora 
vackra träden. Av det som 
anses värdefullt att ut-
veckla listas bland annat 
den gröna kopplingen till 
Tantolunden och kopp-
lingen mellan Rosenlunds-
gatans övre nivå och par-
kens sydvästra hörn samt 
en naturvärdespark i denna 
del av parken. Det syd-
västra hörnet av Bergsgru-
vans park ligger söder om 
gång- och cykelvägen i 
parken, det vill säga inom 
området som medborgar-
förslaget gäller. 
 
Den nionde december 
2021 gav stadsbyggnads-
nämnden i uppdrag till 
stadsbyggnadskontoret att 
påbörja planarbete för att 
uppföra ett flerbostadshus 

Överlämnat 
till stads-
byggnads-
nämnden 
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Förlaget 
överläm-
nades 
till stads-
byggnads-
nämnden 
eftersom 
ytan berör 
samma 
parkmark 
som 
stads-
byggnads-
kontoret 
nu arbetar 
med. 

med cykelgarage på parky-
tan som medborgarförsla-
get avser. Förslaget sändes 
i slutet av september på 
samråd där bland andra 
stadsdelsnämnden fram-
förde sina synpunkter. 
 
Förvaltningen konstaterar 
att den sydvästra delen av 
Bergsgruvan är parkmark 
där det uppstår målkon-
flikter mellan mål för 
bostadsbyggandet och den 
redan beslutade parkpla-
nen för området. 
 
Förvaltningen anser att 
medborgarförslaget har 
många positiva aspekter 
och att det samtidigt finns 
flera värden som kommer 
att gå förlorade om parky-
tan bebyggs. Om den pla-
nerade bebyggelsen inte 
skulle komma att reali-
seras kommer förvalt-
ningen att arbeta för att 
verkställa parkplanens am-
bition om en naturvärde-
spark på parkytan. 
 
Förvaltningen föreslår 
nämnden att överlämna 
medborgarförslaget till 
stadsbyggnadsnämnden 
eftersom ytan berör 
samma parkmark som 
stadsbyggnadskontoret nu 
arbetar med. 



 

 

 

 Sammanställning 
Sida 36 (55) 

 
 

 
 

Sammanställning av medborgarförslag år 
2023 
 

Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

23. Medbor-
garförslag 
gällande 
fler bad-
bryggor 
längs med 
Årstavi-
ken 

SÖD 
2023/661 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag 

Delvis bi-
fall då det 
i verk-
samhets-
planen för 
2023 be-
slutats att 
prioritera 
en utök-
ning av 
strandba-
det i Tan-
tolunden 
och att 
förvalt-
ningen 
kommer 
att arbeta 
med att 
undersöka 
möjlig-
heten att 
anlägga 
en bad i 
området 
nedanför 
Eriks-
dalslun-
dens 
koloniom-
råde. På 
denna 
plats kan 
det enligt 
förvalt-
ningen 
vara aktu-
ellt att un-
dersöka 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag som föreslår att 
fler badbryggor anläggs 
längs med Årstaviken. 
Förslagsställaren beskriver 
att hen tillsammans med 
familjen ofta badar från 
bryggan nedanför Eriks-
dalslunden men att det ofta 
är trångt på bryggan då 
den är populär. Den stora 
trängseln på bryggan pekar 
enligt förslagsställaren på 
att det finns ett stort behov 
av fler badbryggor i Årsta-
viken. 
 
Stadsdelsförvaltningen är 
medveten om att det finns 
ett stort önskemål om att 
få tillgång till fler badplat-
ser och ser positivt på att 
fler bad kan tillkomma 
inom stadsdelsområdet. 
De platser som enligt sta-
dens ”Handlingsplan för 
nya bad 2022” är aktuella 
att undersöka vidare för 
nya bad, och som berör 
Årstaviken, är området ne-
danför Erikdalslundens 
koloniområde samt en ut-
ökning av strandbadet i 
Tantolunden. 
 
I verksamhetsplanen för 
2023 har stadsdelsnämn-
den beslutat att prioritera 
en utökning av strandbadet 

Är i plan 
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möjlig-
heten att 
tillföra 
fler 
badbryg-
gor. 

i Tantolunden där det un-
der året pågår en utredning 
kring vilka förutsättningar 
som finns för detta. För-
valtningen kommer att ar-
beta med att undersöka 
vilka ytterligare platser, 
utöver en utökning av 
strandbadet i Tantolunden, 
där det bedöms finnas bäst 
förutsättningar att anlägga 
nya bad. Detta gäller ex-
empelvis området nedan-
för Eriksdalslundens kolo-
niområde där bad är tillå-
tet. På denna plats kan det 
enligt förvaltningen vara 
aktuellt att undersöka möj-
ligheten att tillföra fler 
badbryggor. 

24. Medbor-
garförslag 
gällande 
ytterligare 
en boule-
bana i 
Anna 
Lindhs 
Park 

SÖD 
2023/733 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag som innebär att 
ytterligare en boulebana 
anläggs vid de två befint-
liga banorna i Anna 
Lindhs park. I förslaget 
framförs att PRO Sofias 
”boulegäng” i många år 
varit aktiva med att spela 
boule i Anna Lindhs park. 
Med anledning av att in-
tresset för boule ökat kraf-
tigt hos medlemmarna 
önskar förslagsställarna att 
möjligheterna till att spela 
boule i parken utökas. 
 

Ingen åtgärd 
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Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
förbättra möjligheterna till 
fysisk aktivitet och um-
gänge i stadsdelsområdets 
parker. 
 
I Parkplan Södermalm 
anges att ytan med boule 
och odling i parken skulle 
kunna utvecklas även med 
en lekyta och ett utegym. I 
Kajstrategi för Stockholms 
stad 2022 framhålls att 
ytor i Anna Lindhs park, 
som ligger i anslutning till 
kajen längs med Norra 
Hammarbyhamnen, om 
möjligt bör utvecklas. Syf-
tet anges vara att skapa 
flexibilitet och underlätta 
för temporära evenemang, 
konst, scener, marknader, 
sittplatser, utomhusbio och 
flexibla paviljonger. 
 
Mot bakgrund av vad 
Parkplan Södermalm och 
Kajstrategi för Stockholms 
stad 2022 anger, kring 
eventuell utveckling av 
Anna Lindhs park, anser 
förvaltningen att ytterli-
gare en boulebana i parken 
inte är prioriterad. Det är 
vidare enligt förvaltningen 
viktigt att tillräckliga 
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friytor bevaras för pick-
nick, solbad och annan 
spontan användning. 

25. Medbor-
garförslag 
gällande 
fler bad-
bryggor 
och bastu 

SÖD 
2023/795 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall då det 
i verk-
samhets-
planen för 
2023 be-
slutats att 
prioritera 
en utök-
ning av 
det befint-
liga 
strandba-
det i Tan-
tolunden 
där det 
under året 
pågått en 
utredning 
kring 
vilka för-
utsätt-
ningar 
som finns 
för detta. 
Förvalt-
ningen 
kommer i 
samband 
med kom-
mande 
verksam-
hetsplaner 
åter-
komma 
med för-
slag på 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag som föreslår att 
fler badbryggor, bastuan-
läggningar samt ett kall-
badhus anläggs inom Sö-
dermalms stadsdelsom-
råde. Utbudet av dessa an-
läggningar är eftersatt och 
möter, enligt förslagsstäl-
larna, inte medborgarnas 
önskemål. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
öka utbudet av bad och ba-
stubad inom stadsdelsom-
rådet. 
Stadsdelsförvaltningen är 
medveten om att det finns 
ett stort önskemål att ut-
veckla badmöjligheterna 
inom stadsdelsområdet 
och ser positivt på en så-
dan utveckling. 
 
I verksamhetsplanen för 
2023 har stadsdelsnämn-
den beslutat att prioritera 
en utökning av det befint-
liga strandbadet i Tan-
tolunden där det under året 
pågår en utredning kring 
vilka förutsättningar som 
finns för detta. Förvalt-
ningen kommer i samband 

Är i plan 
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eventuella 
ytterligare 
platser där 
fördjupad 
utredning 
kan på-
börjas i 
enlighet 
med 
stadens 
framtagna 
”Hand-
lingsplan 
för nya 
bad 
2022”. 
 
Den del 
av med-
borgarför-
slaget 
som 
innebär 
att båt-
bryggor 
omvand-
las till 
badbryg-
gor har 
översänts 
till id-
rotts-
nämnden 
för besva-
rande. 

med kommande verksam-
hetsplaner återkomma med 
förslag på eventuella ytter-
ligare platser, utöver en ut-
ökning av strandbadet i 
Tantolunden, där fördju-
pad utredning kan påbörjas 
i enlighet med stadens 
framtagna ”Handlingsplan 
för nya bad 2022”. 
 
Då idrottsnämnden utgör 
kontaktyta gentemot bland 
annat båtklubbarna inom 
staden föreslår förvalt-
ningen att stadsdelsnämn-
den överför den del av 
medborgarförslaget som 
innebär att båtbryggor om-
vandlas till badbryggor till 
idrottsnämnden för besva-
rande. 

26. Medbor-
garförslag 
gällande 
fontän el-

SÖD 
2023/838 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 

Delvis bi-
fall då 
förslaget 
skickades 
vidare till 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande att en 
fontän eller ett vattenspel 
placeras på vattenytan i 

Vida-
reskickat till 
trafiknämn-
den och kul-
turnämnden 
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ler ett vat-
tenspel på 
vattenytan 
i Ham-
marby sjö 
vid Lug-
net i 
Ham-
marby 
Sjöstad 

förvalt-
ningens 
förslag. 

trafik-
nämnden 
och kul-
turnämn-
den som 
ansvarar 
för fon-
tändam-
mar inom 
staden re-
spektive 
för konst-
närlig ut-
smyck-
ning. 

Hammarby Sjö vid Lug-
nets Terrass i Hammarby 
Sjöstad. 
 
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att ge 
området vid Lugnets Ter-
rass en trevlig inramning i 
form av en fontän eller ett 
vattenspel i vattnet. För-
valtningen anser att försla-
get i sig är positivt då det 
skulle kunna ge området 
ett mervärde, men saknar 
rådighet i frågan då försla-
get ligger utanför stads-
delsnämndens ansvar. 
 
Ansvaret för stadens fon-
tändammar, med undantag 
för konstnärlig utsmyck-
ning, ligger hos trafik-
nämnden. Om en fontän 
innehåller konstnärlig ut-
formning kan även Stock-
holm Konst inom kultur-
förvaltningen involveras. 
Ansvaret för eventuella 
fontäner i stadens vatten är 
däremot i dagsläget inte 
helt klarlagt. 
 
Förvaltningen föreslår 
med anledning av redogö-
relsen ovan att stadsdels-
nämnden överlämnar med-
borgarförslaget till trafik-
nämnden och kulturnämn-
den för vidare hantering. 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

 
27. Medbor-

garförslag 
gällande 
skapande 
av biolo-
gisk 
mångfald 
i Mandel-
parken 

SÖD 
2023/839 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande skap-
ande av biologisk mång-
fald i Mandelparken. I för-
slaget föreslås bland annat 
att gräset i parken inte 
klipps då det skulle gynna 
den biologiska mångfal-
den. Vidare föreslås att 
buskar och ängsblommor 
planteras för att gynna pol-
linatörer samtidigt som 
vattnet bättre kan bindas 
och därmed minskar risken 
för översvämning i parken.  
Stadsdelsförvaltningen 
tackar för medborgarför-
slaget som syftar till att 
öka den biologiska mång-
falden i stadsdelsområdets 
parker. 
 
Förvaltningen anser att 
förslagets huvudsyfte, att 
bibehålla och öka den bio-
logiska mångfalden, är en 
viktig och angelägen mål-
sättning som även är ett 
prioriterat område att ar-
beta med inom Stock-
holms stad. 
 
I dokumentet ”Stadsdels-
vist åtgärdsförslag för bio-
logisk mångfald” för in-
nerstaden anges olika åt-
gärder som ska bidra till 

Ingen åtgärd 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

att parker och grönområ-
den inom exempelvis Sö-
dermalms stadsdelsområde 
erhåller en ökad biologisk 
mångfald. Mandelparken 
är i detta dokument inte 
med bland de parker och 
andra grönområden som är 
prioriterade för tillförsel 
av ökad biologisk mång-
fald.  
 
I ”Parkplan Södermalm” 
anges att den flexibla 
gräsytan i Mandelparken 
bör bevaras och att den är 
en lågpunkt och därför 
viktig för dagvatteninfilt-
rationen.  
 
I ”Kajstrategi för Stock-
holms stad 2022” fram-
hålls att bland annat Man-
delparken, och andra 
öppna ytor som ligger i 
anslutning till kajen längs 
med Norra Hammarby-
hamnen, om möjligt bör 
utvecklas. Syftet anges 
vara att skapa flexibilitet 
och underlätta för tempo-
rära evenemang, konst, 
scener, marknader, sitt-
platser, utomhusbio och 
flexibla paviljonger. 
 
Mot bakgrund av vad som 
anges i ovannämnda doku-
ment, anser förvaltningen 
inte att det är lämpligt att 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

låta gräset växa högt på 
gräsytan. Vid en kom-
mande utveckling av par-
kens planteringar kommer 
förvaltningen däremot se 
till att ett växtmaterial 
väljs som kan gynna den 
biologiska mångfalden. 
Förvaltningen planerar 
dock att på ett antal andra 
parkytor inom stadsdels-
området låta gräset växa 
högt under nästa år. 

28. Medbor-
garförslag 
om hund-
rastgård 
för små-
hundar 

SÖD 
2023/847 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag om att 
skapa en hundrastgård för 
småhundar vid Anna 
Linds Park, Norra Ham-
marbyhamnen eller nedan-
för Älvsborgsparken vid 
Ringvägen. 
 
I september 2023 avveck-
lades hundrastgården i 
Malongenparken då par-
ken ska bebyggas. Stads-
delsförvaltningen har i 
samverkan med trafikkon-
toret identifierat en ny 
plats för en hundrastgård 
för småhundar. Platsen är 
mittemot Älvsborgsgatan 
1. 
 
Beslut om nya hundrast-
platser fattas av kommun-
fullmäktige. Vid stadsdels-
nämndens sammanträde 

Ingen åtgärd 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

den 19 oktober 2023 be-
slutade nämnden att sända 
förslaget om att anlägga en 
ny hundrastgård mittemot 
Älvsborgsgatan 1, till 
kommunfullmäktige. Yt-
terligare en plats föreslogs: 
i Rosenlundsparken där 
parken möter Ringvägen. 
 
Förvaltningen har inga yt-
terligare planer på att an-
lägga fler hundrastgårdar 
under 2024. 

29. Medbor-
garförslag 
gällande 
närpolis-
station vid 
Ringen 
samt blan-
kett för 
Medbor-
garförslag 

SÖD 
2022/1307 
 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 
 

Delvis bi-
fall 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande närpo-
lisstation vid Ringen samt 
blankett för medborgarför-
slag. Stadsdelsnämnden 
beslutade den 15 december 
2022 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda den del 
av medborgarförslaget 
som avser blankett för 
medborgarförslag. I med-
borgarförslaget föreslås en 
färdig blankett på Stock-
holms hemsida som kan 
användas för att skicka in 
medborgarförslag. För-
slagsställaren skriver att 
detta skulle förenkla han-
teringen för den som skri-
ver förslaget såväl för den 
som tar emot det. Stads-
delsförvaltningen anser att 
det är en god idé att ut-
veckla, förbättra och för-
enkla möjligheten för sta-
dens invånare att kunna 
lämna medborgarförslag. I 
Stockholms stads budget 

Verkställt i 
april 2023 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
nummer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

för 2023 beskrivs att invå-
narnas demokratiska del-
aktighet ska öka och som 
exempel ges att förbättra 
hanteringen av medborgar-
förslag. I linje med detta 
kommer stadsdelsförvalt-
ningen under 2023 att ta 
fram ett förslag på ett digi-
talt formulär för inlämning 
av medborgarförslag via 
stadens webbplats.  
 

30. Medbor-
garförslag 
gällande 
återbruks-
buss 

SÖD 
2022/1309 
 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 
 

Avslag Nämnden har erhållit ett 
medborgarförslag gällande 
en Återbruksbuss. En buss 
som kan åka runt i olika 
stadsdelar för att plocka 
upp överblivet material 
från renoveringar. Försla-
get tar vidare upp att de 
som jobbar i bussen skulle 
kunna sortera och på ett 
enkelt sätt lägga upp bilder 
på det som kommer in i 
sociala medier – så kan 
andra köpa det som är 
upplockat. 
Södermalms stadsdelsför-
valtning ser positivt på 
förslaget om en återbruks-
buss. Förslaget är i linje 
med målen om en resurs-
smart och fossilfri stad i 
Stockholms miljöprogram 
2020-2023. Utifrån sta-
dens miljö- och klimatpo-
litik, vars inriktning beslu-
tas av kommunfullmäk-
tige, ansvarar förvalt-
ningen för att arbeta för ett 
resurssmart Stockholm i 
enlighet med EU:s avfalls-
hierarki. Det innebär ett 

Ingen åtgärd 
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slag 

Diarie-
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Nämn-
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beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

fokus på att minimera av-
fall och främja återvinning 
samt återbruk i de egna 
verksamheterna. 
Stockholm vatten och av-
fall (SVOA) har det över-
gripande ansvaret för sta-
dens avfallshantering. 
 

31. Medbor-
garförslag 
gällande 
ungdoms-
gård i 
Ham-
marby 
Sjöstad 

SÖD 
2022/1371 
 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 
 

Avslag Stadsdelsnämnden har fått 
ett medborgarförslag med 
ett önskemål om en ung-
domsgård i Hammarby 
sjöstad. Förvaltningen de-
lar förslagsställarens syn 
att det är angeläget med 
olika sociala träffpunkter 
som erbjuder aktiviteter 
för ungdomar. Förvalt-
ningen ser kontinuerligt 
över befintlig fritidsverk-
samhet inom hela stads-
delsområdet. I Hammarby 
sjöstad finns verksamhet 
för ungdomar bland annat 
inom ramen för Fryshusets 
verksamhet. 
Förvaltningen har i dagslä-
get inga planer på att starta 
upp ytterligare fritidsverk-
samhet i Hammarby sjö-
stad. 
 

Ingen åtgärd 

32. Medbor-
garförslag 
gällande 
att ut-
veckla en 
lokal som 
fritidsgård 
i Ham-
marby 
Sjöstad 

SÖD 
2022/1322 
 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 
 

Avslag Stadsdelsnämnden har fått 
ett medborgarförslag om 
att göra satsningar för ung-
domar i Hammarby sjö-
stad för att sysselsätta dem 
kvällstid. Vidare föreslås 
att skolorna samt Glashus-
ETT anpassas för att under 
någon eller några kvällar i 
veckan ta emot ungdomar. 

Ingen åtgärd 
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Förvaltningen delar för-
slagsställarens syn att det 
är angeläget med olika so-
ciala träffpunkter som er-
bjuder aktiviteter för ung-
domar. 
Förvaltningen ser kontinu-
erligt över befintlig fritids-
verksamhet inom hela 
stadsdelsområdet. I Ham-
marby sjöstad finns verk-
samhet för ungdomar 
bland annat inom ramen 
för Fryshusets verksamhet. 
Förvaltningen har i dagslä-
get inga planer på att starta 
upp ytterligare fritidsverk-
samhet i Hammarby sjö-
stad. 
 

33. Medbor-
garförslag 
gällande 
förenings-
lokaler på 
östra Sö-
dermalm 

SÖD 
2022/1445 
 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
förvalt-
ningens 
förslag. 
 

Avslag Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag från Södra 
KFUK-KFUM om att 
Pumpans före detta lokaler 
på Färgargårdstorget 1 ska 
öppnas upp i syfte att före-
ningar ska kunna använda 
lokalerna för att bedriva 
föreningsverksamhet. 
På östra Södermalm pågår 
en stor nybyggnation i 
kvarteret Persikan där 
1240 nya bostäder uppförs 
och ett stort antal personer 
som snart förväntas flytta 
till området. Skribenten 
menar att föreningsverk-
samhet är viktig för att för-
hindra utanförskap, och 
bra fritidsverksamhet för 
barn och ungdomar be-
hövs för en positiv ut-
veckling. 

Ingen åtgärd 
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slag 
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Nämn-
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beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

Åsö föreningsråd drev i 
många år Pumpan som 
omfattade samlingslokaler 
och andra mötesfaciliteter. 
De sa upp sitt avtal i mars 
2022. 
Förvaltningen redogör i 
sitt svar vilka möjligheter 
som finns inom Stock-
holms stad där föreningar 
kan finna samlingslokaler. 
Föreningar har även möj-
lighet att söka stöd för att 
bli lokalförvaltande orga-
nisationer inom Stock-
holms stad. Stödet går att 
ansöka om hos Kulturför-
valtningen. 
 

34. Medbor-
garförslag 
gällande 
att stadens 
pension-
ärer får 
tillgång 
till rabat-
tera lunch 
vid Söder-
malms 
samtliga 
skolor in-
klusive 
Ham-
marby 
Sjöstad 
och 
Gamla 
stan 

SÖD 
2023/552 

Nämn-
den 
ställde 
sig 
bakom 
för-
valt-
ningens 
förslag. 

Delvis bi-
fall 

Södermalms stadsdels-
nämnd har fått ett medbor-
garförslag gällande att sta-
dens pensionärer får till-
gång till rabatterad lunch 
vid Södermalms samtliga 
skolor, inklusive Ham-
marby Sjöstad och Gamla 
stan. 
Förvaltningen ser positivt 
på förslaget att det ska fin-
nas möjlighet för pension-
ärer att äta lunch på sta-
dens skolor till en kostnad 
som skolorna avgör. För-
valtningen har sedan 2018 
ett samarbete med Åsö 
grundskola som serverar 
lunch till personer 65 år 
och äldre i skolans matsal. 
Det är utbildningsförvalt-
ningen som ansvarar för 
skolorna i Stockholms stad 
och det är upp till varje 

Förvalt-
ningen un-
dersökte 
möjligheten 
men äger 
inte frågan. 
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Medborgarför-
slag 

Diarie-
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Nämn-
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beslut 

Utfall Förvaltningens förslag Status 

skola att avgöra om möj-
ligheten finns att erbjuda 
lunch till andra än ele-
verna. 
Förvaltningen har på nytt 
tagit kontakt med skolorna 
för att undersöka möjlig-
heten att servera lunch till 
pensionärer och de flesta 
instämmer med förvalt-
ningen att det vore en god 
idé men svarar att det för 
närvarande inte är möjligt 
på grund av utrymmesbrist 
i skolornas matsalar. 
Sedan tidigare har förvalt-
ningen ett pågående sam-
arbete med flertalet restau-
ranger och caféer på Sö-
dermalm och i Hammarby 
Sjöstad som erbjuder ra-
batter för seniorer. Utöver 
detta serveras även lunch 
på flera av förvaltningens 
träffpunkter och mötes-
platser för äldre och anhö-
riga. 

 
Vidareskickade medborgarförslag 
 

Medborgarförslag Diarie-
nummer 

Nämndens beslut Vidarebefordrats till 

1. Medborgarförslag 
gällande övergångs-
stället Långholms-
gatan mot 
Bergsunds strand 

SÖD 
2023/75 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

2. Medborgarförslag 
gällande askkoppar 
utanför skolområdet 
vid Globala Gymna-
siet i Zinkensdamm 

SÖD 
2023/86 

Överlämnas till Trafiknämnden 
(den del av förslaget som avser 
området öster om skolan) och 
Skolfastigheter i Stockholm AB 

Trafiknämnden, Skol-
fastigheter i Stockholm 
AB 
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Medborgarförslag Diarie-
nummer 

Nämndens beslut Vidarebefordrats till 

(den del av förslaget som avser 
området söder om skolan.) 

3. Medborgarförslag 
gällande farthinder 
på Katarina Bangata 

SÖD 
2023/148 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

4. Medborgarförslag 
gällande parkerings-
platser för motorcy-
kel 

SÖD 
2023/191 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

5. Medborgarförslag 
gällande parkbänkar 
på Lundabron 

SÖD 
2023/246 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

6. Medborgarförslag 
gällande parkering 
på Tegelviksgatan  

SÖD 
2023/250 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

7. Medborgarförslag 
gällande breddning 
av östra sidan av 
Strömbron för gång-
trafikanter 

SÖD 
2023/296 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

8. Medborgarförslag 
gällande övergångs-
ställe samt skylt vid 
cykelbanan på Ring-
vägen (före gång-
tunneln till Eriks-
dalsskolan) 

SÖD 
2023/445 

Överlämnas till Trafiknämnden. Trafiknämnden 

9. Medborgarförslag 
gällande namnför-
slag att återgå från 
Slussen till Söder-
port 

SÖD 
2023/483 

Överlämnas till Stadsbyggnads-
nämnden 

Stadsbyggnadsnämnden 

10. Medborgarförslag 
gällande ett Opera-
hus på Gustav 
Adolfs torg 

SÖD 
2023/510 

Överlämnas till Statens fastig-
hetsverk 

Statens fastighetsverk 

11. Medborgarförslag 
gällande farthinder 
för cyklister längst 
Årstaviken 

SÖD 
2023/622 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 
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Medborgarförslag Diarie-
nummer 

Nämndens beslut Vidarebefordrats till 

12. Medborgarförslag 
gällande cykel-
pumpstationer vid 
Hornstull, Reimers-
holme, Långholmen 
och Bergsunds 
strand 

SÖD 
2023/641 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

13. Medborgarförslag 
gällande flytt av 
busscentral från 
Slussen till Nacka 
när tunnelbanan är 
färdig dit 

SÖD 
2023/664 

Överlämnas till Region Stock-
holm 

Region Stockholm 

14. Medborgarförslag 
gällande renovering 
av Eriksdalsbadets 
utomhusbassäng 

SÖD 
2023/669 

Överlämnas till Idrottsnämnden Idrottsnämnden 

15. Medborgarförslag 
gällande standardi-
sering av uteserve-
ring 

SÖD 
2023/766 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

16. Medborgarförslag 
gällande färja mel-
lan Skeppsbron och 
Skeppsholmen 

SÖD 
2023/794 

Överlämnas till Region Stock-
holm 

Region Stockholm 

17. Medborgarförslag 
gällande ny dricks-
vattenfontän till 
Bergsunds strand 

SÖD 
2023/556 

Överlämnas till Stockholm vat-
ten och avfall (SVOA) 

Stockholm vatten och 
avfall (SVOA) 

18. Medborgarförslag 
gällande skylt på 
Åsögatan 209 om 
karaktärerna i boken 
Mina Drömmars 
Stad 

SÖD 
2023/564 

Överlämnas till Kulturnämnden Kulturnämnden 

19. Medborgarförslag 
gällande plantering 
av träd på Maria 
Prästgårdsgata mel-

SÖD 
2023/826 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 
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Medborgarförslag Diarie-
nummer 

Nämndens beslut Vidarebefordrats till 

lan Swedenborgsga-
tan och Jacob Mom-
mas gata  

20. Medborgarförslag 
gällande bilfritt torg 
med gatsten, samt 
ett vårdträd med n 
bänk, kallad Lena 
Anderssons torg vid 
Nytorgsgatan 

SÖD 
2023/845 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

21. Medborgarförslag 
gällande barnvagns- 
och cykelramp i 
trappa vid Väster-
bron 

SÖD 
2023/864 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

22. Medborgarförslag 
gällande införande 
av ny policy angå-
ende ordningsregler 
vid event 

SÖD 
2023/872 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

23. Medborgarförslag 
gällande mikropar-
ker på Sweden-
borgsgatan 

SÖD 
2023/880 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

24. Medborgarförslag 
gällande modernt 
utegym i Gotlands-
parken 

SÖD 
2023/887 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

25. Medborgarförslag 
gällande buller-
skydd vid Sofias 
fotbollsplan 

SÖD 
2023/902 

Överlämnas till Idrottsnämnden Idrottsnämnden 

26. Medborgarförslag 
gällande Medbor-
garförslag gällande 
återöppnande av ut-
omhusbassäng på 
Eriksdalsbadet 

SÖD 
2023/901 

Överlämnas till Idrottsnämnden Idrottsnämnden 

27. Medborgarförslag 
gällande brobadet 
Årstaviken 

SÖD 
2023/914 

Överlämnas till Trafikverket Trafikverket 
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28. Medborgarförslag 
gällande cykelför-
bud i Tantolunden 

SÖD 
2023/934 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

29. Medborgarförslag 
gällande förtydli-
gande av cykeltrafik 
och regler 

SÖD 
2023/1006 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

30. Medborgarförslag 
om att inrätta en 
torghandel och salu-
hall på Skeppsbro-
kajen 

SÖD 
2023/1065 

Överlämnas till Trafiknämnden 
och Fastighetsnämnden 

Trafiknämnden, Fastig-
hetsnämnden 

31. Medborgarförslag 
om att bygga ett id-
rottscenter under 
broarna vid Skan-
stull 

SÖD 
2023/1110 

Överlämnas till Idrottsnämnden Idrottsnämnden 

32. Medborgarförslag 
gällande muralmål-
ning i gångtunneln 
under Högalids-
spången 

SÖD 
2023/1130 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

33. Medborgarförslag 
om informations-
kampanj om trafik-
regler för cyklister 

SÖD 
2023/1182 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

34. Medborgarförslag 
om att öka tillgäng-
lighet för fotgängare 
på Skeppsbron 

SÖD 
2023/858 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

35. Medborgarförslag 
om att avbryta pro-
jektet med lekgator 
vid Björngårdssko-
lan 

SÖD 
2023/1210 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 

36. Medborgarförslag 
gällande cykelför-
bund längst norra 
strandpromenaden 
vid Årstaviken 

SÖD 
2023/1259 

Överlämnas till Trafiknämnden Trafiknämnden 
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Dnr  Ärenderu-
brik/aktivitet 

Nämnd Fattat beslut  Verkställt 

SÖD 
2021/958 

Medborgarför-
slag ang. drop-
in på helger för 
ungdomar 
GlashusETT 

2022-01-
27 

Nämnden har under året gjort lä-
gesrapporteringar kring arbetet 
med GlashusETT. Lägesrapport 
1 redovisades till nämnden i juni 
2022, lägesrapport 2 redovisades 
till nämnden i oktober 2022. 
Slutrapporteringen skedde i sam-
band med att beslut om verksam-
hetsberättelse för 2022 besluta-
des av nämnden i februari 2023.  
 
Där beskrivs följande:  
 
Under 2022 har förvaltningen 
tillsammans med Stockholm 
Vatten och Avfall (SVOA) un-
dersökt förutsättningarna för att 
GlashusETT i Hammarby Sjö-
stad ska kunna fungera som ung-
doms- förenings- och allmänna 
samlingslokaler. Delrapporter av 
utredningen har presenterats för 
nämnden i juni och oktober. Lo-
kalerna har utretts i form av ljud-
mätningar samt en översyn av 
inomhusmiljön, och vissa åtgär-
der har sedan vidtagits av SVOA 
för att förbättra lokalerna. Resul-
tatet av utredningen visar att lo-
kalerna inte uppfyller förvalt-
ningens krav på tillgänglighet, 
och anpassning av lokalerna är 
inte möjligt. 
Utredningen har därför avslutats 
och SVOA prövar nu lokalerna 
med Kulturskolan och Electri-
City som hyresgäster. 

2023-02-23  
(Slutrapporte-
ringen kring Glas-
husETT skedde 
som en del av 
verksamhetsberät-
telsen för 2022.) 
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